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                                                     PROTOKÓŁ  Nr IX/2019                       
z   sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu 29 maja 2019 roku  

w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Wodzisławiu 
 

 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 900  do godziny 1220. Obradom 

przewodniczył Pan Leszek Krzelowski Przewodniczący Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                

w sesji  uczestniczyli wszyscy  (  potwierdzenie logowania  załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli, zaproszeni goście: Artur Konarski Radny Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, pani Bogusława Wypych Prezes LGD Ziemia Jędrzejowska Gryf, pani 

Sylwia Stefańczyk przedstawiciel Świętokrzyskiej Rybackiej Lokalnej Grupy Działania, pan 

Dominik Łukasik Wójt Gminy Wodzisław, pan, pani Zdzisława Kowalska Skarbnik Gminy 

Wodzisław, pani Renata Koziara Sekretarz Gminy- Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu 

Jędrzejowskiego, pan Jarosław Krawczyk Radny Powiatu Jędrzejowskiego, kierownicy 

jednostek organizacyjnych gminy, oraz inni zainteresowani obradami ( listy obecności – 

załączniki Nr 2,3,4,5, do protokołu).  

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja na temat działalności Lokalnej Grupy Działania Ziemia Jędrzejowska 

GRYF i Świętokrzyskiej Rybackiej Lokalnej Grupy Działania. 

8. Informacja dotycząca realizacji wniosków i udziału gminy w Regionalnym Programie 

Operacyjnym dla Województwa Świętokrzyskiego oraz Programie Rozwoju Obszarów 

Wiejskich.   

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian  w budżecie Gminy Wodzisław na 2019r., 

b) zmian  w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na lata                     

2019-2025, 

c) przyjęcia projektu ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz 

określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia                          

1 września 2019r., 
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d) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Wodzisław w 2019 roku”. 

10. Przyjęcie informacji dotyczącej działalności kulturalno- oświatowej, kultury fizycznej 

 i sportu w gminie( świetlice, zespoły ludowe, sport szkolny, Klub Sportowy Partyzant, 

Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji ). 

      11. Sprawy różne. 

      12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Dziewiątą sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzył Przewodniczący  

Rady Gminy pan Leszek Krzelowski  wypowiadając formułę „Wysoka Rado! Otwieram 

dziewiątą  sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”. Radni potwierdzili elektronicznie 

swoją obecność- załącznik 6 do protokołu.  

Pkt.2. Powołanie sekretarza obrad.  

Na sekretarza obrad przewodniczący rady zaproponował radną Joannę Krzemień. 

Innych propozycji nie zgłoszono. 

Sekretarzem obrad została radna Joanna Krzemień. 

Pkt.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Uwag ani propozycji zmian porządku obrad nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady zarządził przeprowadzenie  jawnego głosowania imiennego                 

w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Przewodniczący rady poinformował, że w głosowaniu brało udział 15 radnych. Za 

głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 0.  

Przewodniczący rady gminy stwierdził, że rada gminy przyjęła  porządek obrad - 

załącznik z głosowania nr 7 do protokołu. 

 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 Przewodniczący rady poinformował zebranych, że projekt protokołu z obrad 

poprzedniej sesji ( Nr VIII/2019 z  sesji  Rady Gminy z dnia 26 kwietnia 2019 roku) był 
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dostępny w biurze rady oraz na stronie BIP urzędu. Do chwili rozpoczęcia dzisiejszej sesji 

nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki.   

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady stwierdził, że protokół został przyjęty. 

 

Pkt. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan wójt przedstawił sprawozdanie- załącznik nr 8 do protokołu. Szczególną uwagę 

zwrócił na  temat  inwestycji pn. „budowa przydomowych oczyszczalni na terenie Gminy 

Wodzisław”. Poinformował, że na wczorajszym posiedzenie komisji był obecny  prezes firmy  

Aqatech. Rada miała możliwość przekonania się jak działa wykonawca, jakie jest jego 

podejście do inwestycji i  do realizacji umowy. Można było również  zadawać pytania 

prezesowi firmy. Pan wójt zaznaczył, że 30 kwietnia osobiście pojechał do Warszawy i złożył 

pismo dot. odstąpienia od umowy z przyczyn wykonawcy. W tym  lub najdalej w przyszłym 

tygodniu będzie ogłoszony nowy przetarg na wyłonienie nowego wykonawcy 170 

oczyszczalni. Odnoście 60 oczyszczalni, które zostały wybudowane pan wójt wyjaśnił, że jest 

problem    z ich odbiorem z przyczyn wykonawcy tj. według inspektorów nadzoru jest wiele 

odstępstw, które na to nie pozwalają. Oczyszczalnie te zostaną zinwentaryzowane.                         

W dalszej części wystąpienia pan wójt poinformował, że gmina otrzymała z Ministerstwa 

Spraw Wewnętrznych i Administracji promesy na  drogi na ogólną kwotę 1.885.000zł. - jest 

to sama kwota dofinansowania. Drogi będą wykonywane w standardzie dwuwarstwowym                    

z odpowiednią podbudową. Do tej pory z budżetu gminy na drogi przeznaczano kwoty od 

800.000zł. do 1.100.000zł., a teraz gmina pozyska tak wysoką kwotę. Wcześniej budowano 

drogi w standardzie 4cm, a teraz będzie 7cm, z odpowiednią podbudową i poboczami. 

Łączna wartość zadań drogowych będzie wynosić ponad 2 mln.zł. Pan wójt dodał że                       

2 odcinki, na które gmina otrzymała promesy nie będą realizowane gdyż nie spełniają one 

parametrów technicznych i kryteriów rozporządzenia. Podkreślił, że nie składał wniosków na 

przedmiotowe drogi tylko czynił starania aby uzyskać jak największą ilość promes i mu się to 

udało. W czwartek będą dostarczone do urzędu wojewódzkiego dokumenty dot. 7 odcinków, 

a na 3 pozostałe gmina ma czas na podpisanie umowy do 23 lipca b.r. 

Pytań ani uwag nie było. 

 

Pkt.6. Interpelacje i zapytania radnych. 

- nie zgłoszono 

Pkt. 7.Informacja na temat działalności Lokalnej Grupy Działania Ziemia Jędrzejowska 

GRYF i Świętokrzyskiej Rybackiej Lokalnej Grupy Działania. 
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Informację z działalności LGD Ziemia Jędrzejowska GRYF przedstawiła pani 

Bogusława Wypych prezes grupy ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Informację na temat działalności Świętokrzyskiej Rybackiej Lokalnej Grupy Działania 

przedstawiła pani Sylwia Stefańczyk pracownik grupy ( sprawozdanie stanowi załącznik                   

nr 10 do protokołu). 

Głos zabrał pan Stanisław Zięba, który poinformował, że przez 2 lata reprezentował 

Gminę Wodzisław w LGD Ziemia Jędrzejowska GRYF. Dodał, że członkowie grupy pełnią tą 

funkcję społecznie. Podkreślił, że dzięki środkom pozyskanym za pośrednictwem LGD 

wykonano wiele zadań. 

Pkt. 8. Informacja dotycząca realizacji wniosków i udziału gminy w Regionalnym 

Programie Operacyjnym dla Województwa Świętokrzyskiego oraz Programie Rozwoju 

Obszarów Wiejskich.   

Informację przedstawił pan Leszek Król – kierownik referatu rozwoju ( informacja 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu).  

Pan kierownik odniósł się do zadania „budowa przydomowych oczyszczalni ścieków 

na terenie Gminy Wodzisław”. Poinformował, że na wczorajszym posiedzeniu komisji radni 

zapoznali się ze stanowiskiem prezesa firmy.  Przypomniał, że 26 marca 2018 roku 

podpisana została umowa z firmą Aqatech na wykonanie łącznie 230 szt. przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Zgodnie z zawartą umową do 15 czerwca 2018r. wykonawca 

zobowiązał się do wybudowania i oddania  92 oczyszczalni. Na dzień dzisiejszy wkopano 60 

szt. urządzeń i nadzór inwestorski gminy zakwestionował sposób podłączenia urządzeń 

przeciwporażeniowych. Zakwestionowano sposób montażu i wykonania zadania. 

Przypomniał, że zadanie jest realizowane na zasadzie- zaprojektuj  i wybuduj-  i firma miała 

się tylko dostosować do programu funkcjonalno- użytkowego. Na tej podstawie miała we 

własnym zakresie zaprojektować oczyszczalnie i je wykonać. Firma zaprojektowała 

oczyszczanie i wykonała je ale  niezgodnie ze swoim projektem. Obecnie firma ma  pretensje 

do gminy, że inspektorzy nadzoru mają uwagi. Gmina odstąpiła od umowy z wykonawcą tj. 

firmą Aquatech – odstąpienie zostało doręczone skutecznie dzięki determinacji pana wójta. 

Obecnie trwają próby zinwentaryzowania 60 szt. oczyszczalni, które zostały wkopane. Od                      

3 dni zinwentaryzowano tylko 7 urządzeń gdyż jest to utrudniane przez firmę. Pan kierownik 

wyjaśnił, że gmina zapłaci za to co zostało wykonane czyli: przydomowa oczyszczalnia ma 

być zamontowana przez firmę, uruchomiona, użytkownik ma być przeszklony w zakresie 

bezpieczeństwa użytkowania oczyszczalni. Pan prezes żąda aby gmina zapłaciła za części 

do oczyszczalni, które są złożone w Łomży oraz  na terenie naszej gminy.    
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Sołtys wsi Ludwinów pytał, co dalej z oczyszczalniami.  

Pan kierownik wyjaśnił, że teraz trzeba zinwentaryzować urządzenia, które zostały wkopane                  

i zostanie uregulowana należność za to co zostało zrobione. Na kolejne 170 oczyszczalni 

zostanie uruchomiona procedura przetargowa, która wyłoni nowego wykonawcę, tak aby 

jeszcze w tym roku oddać oczyszczalnie do użytku. Będą również zlecone poprawki na 

zamontowanych urządzeniach.  

Więcej pytań ani uwag nie było.  

 

Pkt. 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekty uchwał były omówione na 

posiedzeniu komisji rozwoju i komisji oświaty i otrzymały pozytywną opinię  ( opinie stanowią 

załącznik nr 12 i 13 do protokołu). 

a) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wodzisław na 2019r., przedstawiła 

pani Zdzisława Kowalska skarbnik gminy  ( projekt  stanowi załącznik nr 14 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego- załącznik 

nr 15 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rada gminy jednogłośnie podjęła uchwałę – 

Nr IX/56/2019 - w sprawie zmian w budżecie Gminy Wodzisław na 2019r. 

 

b) projekt uchwały w sprawie zmian  w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław 

na lata 2019-2025, przedstawiła pani Zdzisława Kowalska skarbnik gminy  ( projekt  stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego- załącznik 

nr 17 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 15 radnych, wstrzymujących się 0,  

przeciw 0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rada gminy  podjęła uchwałę –                             

Nr IX/57/2019 - w sprawie zmian  w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Wodzisław na lata 2019-2025. 
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c) projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia                          

1 września 2019r., przedstawiła pani Renata Walczak kierownik CUW ( projekt  stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego- załącznik 

nr 19 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 15 radnych, wstrzymujących się 0,  

przeciw 0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rada gminy  podjęła uchwałę –                             

Nr IX/58/2019 - w sprawie przyjęcia projektu ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od 

dnia  1 września 2019r 

 

d) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Wodzisław w 2019 roku”, przedstawił pan Leszek Król kierownik referatu rozwoju ( projekt  

stanowi załącznik nr 20 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego- załącznik 

nr 21 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 15 radnych, wstrzymujących się 0,  

przeciw 0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rada gminy  podjęła uchwałę –                             

Nr IX/59/2019 - zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Wodzisław w 2019 roku”. 

 

Przewodniczący rady ogłosił 15 przerwę.  

 

Pkt. 11 Przyjęcie informacji dotyczącej działalności kulturalno- oświatowej, kultury 

fizycznej i sportu w gminie( świetlice, zespoły ludowe, sport szkolny, Klub Sportowy 

Partyzant, Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji ). 

Przewodniczący rady gminy poinformował, że przedmiotowe informacje były 

omawiane na posiedzeniu komisji oświaty. 
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Informację na temat działalności świetlic, Młodzieżowej Orkiestry Strażackiej                        

w Wodzisławiu, KGW Mozgawianie,  Towarzystwa Przyjaciół Wodzisławia przedstawił 

inspektor urzędu gminy ds. kultury Pan Andrzej Szydłowski  ( informacje stanowią załączniki 

Nr 22 do protokołu). 

Radna Edyta Kruk odnosząc się do informacji dot. nauki dzieci gry na instrumentach 

w SSP w Lubczy poinformowała, że nauka  przynosi efekty i zachęciła rodziców do 

skorzystania    z proponowanej oferty. 

Radny Adam Zieleniec zauważył, że jedne i te same świetlice korzystają ze środków 

funduszu komisji d.s. RPA czy środków zaplanowanych w budżecie. Radny pytał na jakiej 

zasadzie to działa i kto rozdziela  środki. Radny zauważył, że rady sołeckie czy 

stowarzyszenia pisały wnioski, a ostatecznie środki trafiały na inny cel.  

Pan Andrzej Szydłowski wyjaśnił, że budżet jest opracowywany na podstawie 

wniosków składanych w miesiącu październiku  przez rady sołeckie. Później robiona jest ich 

korekta. Informacja, która była dziś referowana dot. budżetu opracowywanego przez 

poprzednią panią wójt i tak naprawdę to głos pani wójt był decydujący. 

Głos zabrał pan Artur Konarski Radny Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

Wyjaśnił powody przerwania obrad ostatniej sesji sejmiku, która ponownie obradowała za                   

3 dni. Pojawiło się w tej kwestii wiele wątpliwości min. twierdzono, że jest rozłam w PiS-  ie                        

i chciał to zdementować. Wyjaśnił, że problem dot. spraw finansowych gdyż województwo 

musiało wypłacić powodowi – wykonawcy obwodnicy Końskich-  16 mln.zł. Środki trzeba 

było przekazać gdyż była to już druga instancja i dopiero teraz będzie można wnosić                           

o  kasację wyroku. Jest to podobny problem jak w gminie Wodzisław gdzie jest problem                     

z przydomowymi oczyszczalniami. Poinformował, że prawdopodobnie województwo będzie 

miało również problem ze światłowodami. Radny podkreślił, że jest to spowodowane 

podejmowaniem decyzji bez przemyślenia, szybko i za wszelką cenę to dochodzi do 

problematycznych sytuacji jak w gminie Wodzisław. Zauważył, że nie jest to wiadome przy 

kontynuacji władzy ale gdy jest nowe otwarcie to każdy chce aby mieszkańcy wiedzieli kto 

zawinił, kto popełnił błąd. Dodał, że coraz gorsza jest sytuacja z firmami gdyż są coraz 

bardziej przebiegłe, wykonują zadania za bardzo duże pieniądze i trzeba wykazać się dużą 

czujnością. Gdy środki nie są wydawane efektywnie w samorządach to mieszkańcy mogą 

mieć zarzuty, że włodarze źle rządzą. Radny wyjaśnił, że w PiS nie ma żadnego rozłamu 

tylko jest to troska o budżet, który był tak zaplanowany, że nie ma możliwości wykonać 

wszystkich inwestycji. Następnie radny poruszył temat możliwości pozyskania środków na 

mikroprzedsiębiorstwa. Zachęcił firmy działające na terenie gminy do składania wniosków                   

i poinformował, że wnioski do 200.000 euro ( 45% zwrotu)   będą rozpatrywane do 1 lipca,                   
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a wnioski do 200.000zł. ( 55% zwrotu ) do 20 lipca. Informacje na ten temat są na stronie 

Urzędu Marszałkowskiego i dodał, że są to ostatnie środki  z tej puli. Następnie radny 

poinformował, o działaniach jakimi ostatnio zajmowała się komisja rolnictwa, której jest 

przewodniczącym dot. min. terminów zbioru płodów rolnych czy wapnowania. Radny 

przypomniał o inicjatywie europejskiej dot. zdrowej żywności, o której już mówił na 

wcześniejszych sesjach i prosił o przyłączenie się do tej inicjatywy. Kończąc podziękował 

mieszkańcom gminy za liczny udział w wyborach do Parlamentu Europejskiego.  

Radny Adam Zieleniec poinformował, że w dniu 4 marca odbyła się sesja 

nadzwyczajna Sejmiku Województwa na której radny Konarski zabierał głos i był problem ze 

stwierdzeniem „katastrofalna sytuacja w rolnictwie”. Radny pytał, dlaczego sprzeciwiono się 

takiemu zapisowi w ustawie.  

Radny Artur Konarski wyjaśnił, że nie przeciwstawiono się. Przyznał, że  wszyscy 

jednogłośnie zagłosowali, że takiego zapisu nie będzie ponieważ nie ma katastrofalnej 

sytuacji w rolnictwie. Obecna sytuacja w rolnictwie jest o wiele lepsza niż w latach 90. 

Zauważył, że gdyby nie sprzedano przetwórstwa i rolnicy uczestniczyli by w sprzedaży jako 

udziałowcy to nie tak stało by rolnictwo i jego  finanse.  Jako przykład podał Euroubojnię                  

w Jędrzejowie gdzie pomimo zwracania się  do parlamentarzystów z interwencją nikt nie 

pomógł w sprawie uzyskania gwarancji rządowej na 10 mln. dzięki której utworzono by 

spółdzielnię. Kończąc stwierdził, że nie jest tak źle w naszym rolnictwie. Obecny minister 

podejmuje wiele działań ale jednak obecny rząd przejął gospodarkę w katastrofalnym stanie       

i nie da się wszystkiego zrobić w tym samym czasie. Podkreślił, że  gdy PiS wygra kolejne 

wybory to  jako członek Krajowej Rady Solidarności będzie się  starał jeszcze więcej zrobić 

dla rolnictwa. 

Informację na temat działalności Klubu Sportowego „PARTYZANT” Wodzisław 

przedstawił Dyrektor  Klubu Pan Wojciech Gądek ( informacja stanowi załącznik Nr 23 do 

protokołu).     

Informacje na temat działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji                              

w Wodzisławiu przedstawił kierownik ośrodka pan Mariusz Osiński  ( informacja stanowi 

załącznik nr 24 do protokołu).    

 Informację na temat osiągnięć sportowych szkół przedstawił Przewodniczący Komisji 

Oświaty pan Zbigniew Wojtecki( informacja stanowi załącznik Nr 25 do  protokołu). Kończąc 

w imieniu własny, radnych oraz pana wójta podziękował dyrektorom i nauczycielom za 

przegotowanie uczniów i organizację imprez sportowych oraz dzieciom za reprezentowanie 

gminy na wszystkich szczeblach zawodów. 
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Radny Adam Zieleniec zauważył, że uważa się, że prestiżem każdej szkoły powinna 

być sala gimnastyczna ale z przedstawionej informacji wynika, że niekonieczne tak musi być 

bo uczniowie z mniejszych szkól gdzie nie ma takiego zaplecza również uzyskują bardzo 

dobre wyniki.   

Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego- załącznik 

nr 26 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że sprawozdania zostały przyjęte.  

Pkt.11. Sprawy różne.  

Przewodniczący rady odczytał informację komisji inwentaryzacyjnej o wyłożeniu do 

publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy Wodzisław w dniu 29 maja 2019r. na okres                

1 miesiąca spisu inwentaryzacyjnego oraz kart inwentaryzacyjnych nieruchomości 

stanowiących drogi dojazdowe do pól w obrębach geodezyjnych: Niegosławice i Nowa  

Olszówka ( informacja stanowi załącznik nr 27 do protokołu).  

Przewodniczący rady złożył życzenia z okazji dnia samorządowca.  

Radny Adam Zieleniec zwrócił się z pytaniem do wójta gminy, jakie kompetencje ma 

kierownik rozwoju bo o cokolwiek się do niego do zwróci to odsyła go do wójta. 

Pan wójt wyjaśnił, że szczegółowy zakres obowiązków kierownika znajduje się w jego 

zakresie czynności. Poinformował, że oprócz tych zadań wykonuje wszystkie inne czynności 

zlecone przez wójta i jemu bezpośrednio podlega tak jak inni kierownicy. Natomiast 

pracownicy referatów podlegają swoim kierownikom. Pan wójt wyjaśnił, że pan kierownik 

referatu kieruje, nadzoruje   i koordynuje  swoich pracowników zgodnie ze strukturą. 

Zauważył, że nie wie z jaką konkretną sprawą radny zwracał się do kierownika.  

Radny Adam Zieleniec poinformował, że pytał, kiedy rozpocznie się remont dróg lub 

kiedy rozpocznie się wycinka drzew wzdłuż dróg. Radny zauważył, że z takimi sprawami pan 

kierownik odsyła go do pana wójta, a tak naprawdę powinien mieć kompetencje do 

udzielania odpowiedzi na takie pytania. 

Pan wójt poinformował, że stoi na stanowisku aby radny swoje pytania składali na 

ręce inspektora d.s. obsługi rady, przewodniczącego lub wiceprzewodniczącego rady, po to 

są  interpelacje i zapytania. W sprawach szczególnych nie widzi przeszkody aby radny 



10 
 

bezpośrednio zwracać się do kierowników poszczególnych pionów. Poinformował, że 

osobiście chce radzie przekazywać informacje jako najważniejszemu organowi samorządu 

gminnego. Pan wójt podkreślił, że taka postawa kierownika zapewne wynikała z troski                      

o szczególny charakter rady i dlatego odsyłał do wójta jako najwyższej instancji władzy 

wykonawczej. 

Pan Stanisław Zięba odniósł się do sprawozdania przedstawionego przez pana 

Szydłowskiego i zauważył, że gmina przeznacza wiele środków na  świetlice, a według niego 

powinno się przekazywać środki tym, co wspomagają  gminę tak jak robi to stowarzyszanie, 

które reprezentuje.  Następnie wnioskował o wykonanie rowu wzdłuż drogi Lubcza Janów 

gdyż podczas opadów woda spływa po drodze. Zauważył, że  pola są orane do samego 

asfaltu i przez to jest wiele problemów. Wnioskował również  wycięcie traw porastających 

wzdłuż drogi, a także posypanie kamieniem dróg polnych na odcinku 50m dochodzących do 

dróg asfaltowych gdyż sprzęt wyjeżdzających z pól nawozi na asfalt błoto.  

Pan wójt odnośnie namulisk na drogach zauważył, że podobna sytuacja jest na wielu 

drogach na terenie gminy. Jest wiele przypadków zaorywania pół do samego asfaltu. Gdyby 

zostawiany był pas nawet 50cm. to nie tworzyły by się namuliska i drogi by się nie niszczyły. 

Pan wójt zauważył, że na terenie gminy drogi są w dobry stanie ale jest problem z rowami                  

i poboczami. Nie da się tego wszędzie naprawić jednocześnie ze względów finansowych ale 

również ze względu na braki kadrowe w referacie gospodarki komunalnej. Stopniowo to 

będzie wykonywane ale mieszkańcy również muszą  się do tego przyłączyć i dać sobie 

pomóc. Poinformował, że w Woli Lubeckiej był przypadek powstania dużego namuliska, 

pojechały tam służby z referatu ale mieszkańcy nie wyrazili zgody na wykonanie prac poza 

pasem drogowym. Następnie pan wójt poruszył temat koszenia poboczy i zapewnił, że 

będzie to robione systematycznie. Nie dało się tego robić wcześniej ze względu na warunki 

atmosferyczne. Odnośnie utwardzania dróg polnych kamieniem pan wójt zapewnił, że                        

w najbliższym czasie będzie on wożony na drogi polne ale rolnicy również powinni mieć na 

uwadze – chyba że jest taka konieczność- aby po drogach nie jeździć zaraz po deszczu. 

Zauważył, że każdy kto zabrudza drogi jest zobowiązany do ich uprzątnięcia. Zapewnił, że   

zjazdy z dróg polnych również  będą utwardzone kamieniem. Na przyszły rok odcinki takie 

będą odpowiednio przygotowywane tak jak robią to nadleśnictwa. Warunkiem jest 

uregulowany stan prawny pasa drogowego.  

Sołtys wsi Nowa Olszówka pytała, czy jest coś wiadome na temat przywracania 

połączeń autobusowych min. w miejscowościach Pękosław, Kowalowy, Brzeście czy 

Mieronice. Pani sołtys wyjaśniał, że zwiększy się ilość dzieci dojeżdżających do szkół 
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średnich, a rodzice nie mają możliwości ich  osobistego dowozu.  Problem z dojazdem mają 

również osoby starsze. 

Pan wójt wyjaśnił, że na taki cel zarówno on jak i rada musi poszukać środków. Na 

dzień dzisiejszy nie ma jeszcze ustawy dzięki której mogły by powstać nowe siatki połączeń. 

Jest jednak zapewnienie ze strony rządowej  że gdy samorządy zwrócą się o pomoc w tej 

kwestii to ją otrzymają tj. od 0,80zł, do 1 zł. do km ale od miesiąca października. Na dzień 

dzisiejszy jedynym rozwiązaniem jest tak jak w gminie Sędziszów umożliwienie 

mieszkańcom dojazdu autobusami szkolnymi, które będą miały kasy fiskalne. W sprawie 

uzupełnienia połączeń będzie się kontaktował z powiatem jędrzejowskim.  

Przewodniczący rady przypomniał, że po sesji odbędzie się komisja zdrowia.  

Pkt.12. Zamknięcie obrad sesji. 

 Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący  Rady Gminy pan 

Leszek Krzelowski podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął obrady wypowiadając 

formułę –„ Wysoka Rado! – zamykam dziewiątą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej 

kadencji”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Nagranie sesji stanowi załącznik nr  28 do protokołu. 

          Protokolant                        Sekretarz Obrad     Przewodniczący Rady Gminy 

/  Aleksandra Adamska /          / Joanna Krzemień /                / Leszek Krzelowski  / 

 

 

 

 


